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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Biztosan szükségszerű Mészáros Csaba igazgató 
eltávolítása, aki 2000 óta vezette az intézményt? " 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 
Miniszter  Úr  2024.  augusztus  28-án  azonnali  hatállyal  felmentette  a  Madách  Imre  Gimnázium
igazgatóját, Mészáros Csabát. Döntését azzal indokolta, hogy „egy jogszabályt be nem tartó, azzal
nyíltan szembehelyezkedő vezető nem irányíthat állami intézményt.” Mindezt megelőzte, hogy az
iskola  nevelőtestülete  tájékoztatta  az  iskola  közösségét:  „Iskolánk  pedagógiai  célja  a  digitális
kultúra  helyes  használatára  való  nevelés,  nem  pedig  a  tiltás”.  Az  iskola  vezetése  szerint
„életszerűtlen”  lenne  leadni  a  mobilokat  tanítás  előtt,  mert  bármelyik  órán  szükség  lehet  a
telefonokra a tanuláshoz. Ráadásul a gimnázium házirendje eddig is tartalmazta a mobiltelefonok
iskolai használatát.

Miközben az indokolatlan, a tanórákat megzavaró okostelefon-használat korlátozásával, tiltásával
egyetértek, az ügy arra világít rá, számos tisztázatlan kérdés merül fel a korlátozó jogszabállyal
kapcsolatosan.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdésekre:

• Biztosan szükségszerű Mészáros Csaba igazgató eltávolítása, aki 2000 óta vezette az 
intézményt?

• Hogyan alkalmazzák a telefonok használatát korlátozó rendeletet a gyakorlatban? 
Különbséget tesznek a szabályok az alsó és felső tagozatos diákok között? Egész napra le 
kell majd adniuk a diákoknak a telefonokat, vagy csak a tanórák idejére? Hol tárolják 
biztonságban majd a pedagógusok a diákok telefonját, és megoldott minden iskolában a 



zárható szekrény? A tanárnak kell majd a telefonokat összeszedni, és azok begyűjtése, 
kiosztása nem jelent időveszteséget a tanításban? A laptopokat és a notebookotat is le kell 
majd adni, és még azokat is, amiket az állam vásárolt több ezer diáknak?

• A mobiltelefonok használatát az iskola pedagógiai programjában és a házirendjében 
meghatározhatják? Vagy erre nincs módja az iskoláknak?

 
Segítő együttműködését előre is köszönöm!
 
Budapest, 2024. augusztus 28.
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Kanász-Nagy Máté (LMP)
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